



## WEBINAR

# The Cross-Cohort Harmonization Project for Tomorrow (CHPT)

The Canadian Partnership Against Cancer has partnered with Maelstrom Research to develop innovative resources to facilitate collaborative epidemiological research at the international level.

Launched in 2015, the Cross-Cohort Harmonization Project for Tomorrow (CHPT) is a research network led by Maelstrom Research to leverage the use of a selected number of existing North American and European cohort studies focused on better understanding of the risk factors that contribute to cancer and other major chronic diseases. The CHPT initiative has brought together the data dictionaries of 13 large cohort studies, including the Canadian Partnership for Tomorrow Project, the UK-Biobank, the Nurses' Health Study, and the LifeLines Cohort Study and Biobank to create a pool of searchable metadata on over 2.5 million participants.

The Partnership and Maelstrom Research invite the research community to a webinar on **November 29th at 1:00 PM EST** to learn about Maelstrom Research's open-source tools, the CHPT initiative, and how to make use of these resources to support current and future research in cancer and chronic diseases.

**Register here:** <https://www.eventbrite.ca/e/webinar-on-the-cross-cohort-harmonization-project-for-tomorrow-tickets-28790932454>

### PRESENTERS:

**Rachel Massicotte, M.Sc., Ph.D.**

Research Operations Manager,  
Maelstrom Research

**Isabel Fortier, Ph.D.**

Principal Investigator,  
Maelstrom Research



CANADIAN PARTNERSHIP  
AGAINST CANCER



PARTENARIAT CANADIEN  
CONTRE LE CANCER



## WEBINAIRE

# Le Cross-Cohort Harmonization Project for Tomorrow (CHPT)

Le Partenariat canadien contre le cancer s'est associé à Maelstrom Research pour élaborer des ressources novatrices visant à faciliter la collaboration en recherche épidémiologique à l'échelle internationale.

Lancé en 2015, le Cross-Cohort Harmonization Project for Tomorrow (CHPT) est un réseau de recherche dirigé par Maelstrom Research visant à exploiter pleinement plusieurs études de cohorte nord-américaines et européennes qui se concentrent sur la meilleure compréhension des facteurs de risque qui contribuent au cancer et à d'autres maladies chroniques majeures. L'initiative CHPT a réuni les dictionnaires de données de 13 études de cohorte de grande envergure, notamment le Projet de partenariat canadien Espoir pour demain (PPCED, en anglais, Canadian Partnership for Tomorrow Project – CPTP), la UK Biobank, la Nurses' Health Study et la LifeLines Cohort Study and Biobank, afin de créer un bassin de métadonnées consultables englobant plus de 2,5 millions de participants.

Le Partenariat canadien contre le cancer et Maelstrom Research invitent la communauté scientifique à un webinaire (offert en anglais seulement) qui aura lieu le **29 novembre à 13 h 00 (HNE)** afin d'en apprendre davantage sur les outils libres de Maelstrom Research, l'initiative CHPT et la façon d'utiliser ces ressources pour appuyer la recherche actuelle et future sur le cancer et les maladies chroniques.

**Inscrivez-vous ici** : <https://www.eventbrite.ca/e/webinar-on-the-cross-cohort-harmonization-project-for-tomorrow-tickets-28790932454>

**PRÉSENTATRICES :** Rachel Massicotte, M.Sc., Ph. D.

Directrice des opérations de recherche,  
Maelstrom Research

Isabel Fortier, Ph. D.

Chercheuse principale,  
Maelstrom Research

